

# 2023 年维州中文教师协会 7 – 9 年级中文朗读比赛

## 通知

各位老师：

新年好！为进一步扩大中文教学的影响、激发非中文背景学生学习中文的热情，真正推动维州中文教学的发展，维州中文教师协会决定在原有的七至九年级朗读比赛的基础上增加校内选拔赛并颁发三个不同等级的证书。具体内容如下：

### 1. 比赛分两步进行 – 校内选拔赛及全维州决赛。

- **校内选拔赛**将于七月十日至二十一日期间进行。CLTAV 将指定各年级的朗读的内容并派指定老师到各学校帮助评判。评判老师将为各校各年级评出三个奖项：High Distinction, Distinction and Credit，由 CLTAV 发证书。各校可以根据选拔赛的名次推选出参加全维州决赛的学生。
- 在校内选拔比赛时，要鼓励每位七到九年级学中文的学生参加选拔赛。每所学校或校区七到九年级每一年级学生人数在 50 名以下的可选派一名学生参加决赛；人数在 50 至 100 名的可派两名学生参加；一百名以上的可派 3 名学生参加。
- 请各校将参加校内选拔赛的人数于 6 月 20 日（第二学期结束前）报给 CLTAV。报名费为每位学生一澳元。

### 2. 全维州决赛：每所学校将由校内选拔赛推荐的学生参加全维州决赛。比赛时间暂定七月二十八日。地点待确认。

欢迎各校踊跃参与！如有问题，请和丹阳联系。

[mcauliffed@ruyton.vic.edu.au](mailto:mcauliffed@ruyton.vic.edu.au)

# 2023 CLTAV YEARS 7 -9 CHINESE READING AWARD

## Information and Registration of Interest

Dear all,

Happy New Year!

From 2023, the Chinese Language Teachers Association of Victoria (CLTAV) decided to make some amendments to the format of CLTAV Year 7-9 Reading Award. These include an addition of initial internal school selection competition and presenting three different types of achievement certificates based on the original format. The purpose of making these amendments is to further expand the teaching and learning of Chinese, stimulate the enthusiasm of students with non-Chinese backgrounds to learn Chinese, and truly promote the development of Chinese language teaching and learning in Victoria. Details are as follows:

1. The Reading Award will be divided into two parts – the initial competition at students' home school and then the state final.
  - The initial competition will take place between July 10 to July 21. CLTAV will inform the schools of the content of the reading passages and will appoint the judges to work with the schools. Three different certificates will be issued to the appropriate students - High Distinction, Distinction and Credit. These certificates will be issued by CLTAV. Schools will select candidates to represent them at the State Final from the recommendations made by the judges at the initial round.
  - During the initial competition in the school, every student who studies Chinese in Year 7 to 9 should be encouraged to participate. Each school or campus with less than 50 students in each year level from Year 7 to 9 can send one student in each of the year levels to participate in the State Final; those with 50 to 100 students can send two students to participate and those with more than 100 students can have 3 students.
  - Schools are invited to register the number of students participating in the initial internal competition to CLTAV by June 20 (before the end of the second semester). The registration fee is AUD 1.00 per student.

**The State Final:** Each participating school will be represented in the state-wide final with the students recommended by the initial school competition. The date and time for it is tentatively scheduled for July 28. Venue is to be confirmed.

All schools are welcome to participate! If you have any questions, please contact Danyang at [mcauliffed@ruyton.vic.edu.au](mailto:mcauliffed@ruyton.vic.edu.au).

## 七至九年级中文朗读比赛

### 校内初赛报名表

学校全名: Name of School:	
负责老师: Teacher-in-charge:	
初赛时间: Date chosen for the Initial round: 备注: 在七月十日至二十一日间选。如协会不能安排, 协会必会与负责老师联系并商议合适的日期。 Please be noted that the date should be between July 10 and July 21. If CLTAV can't arrange it, it will contact the teacher-in-charge to negotiate another suitable date.	
年级 Year Level	人数 Number of students
七年级 Year 7	
八年级 Year 8	
九年级 Yr 9	

The completed form must be sent to: Zhang\_Jimi@Hotmail.com by July 22, 2023.